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Manželé Wallovi bojují o navrácení dětí do vlastní péče
Josef MARŠÁL, moderátor
--------------------
Rozhodnutí táborského soudu - dvě z pěti dětí manželů Wallových ze Soběslavi zůstanou dál v péči pěstounů. Wallovi
bojují o své děti už šest let a obrátili se kvůli tomu i na Evropský soud pro lidská práva a ten ve svém závěru poukazuje
na to, že české úřady měly tento problém řešit jinak než odebráním dětí.
Kristina VRKOČOVÁ, redaktorka
--------------------
Štrasburský soud pro lidská práva, často poslední šance na spravedlnost. Manželé Wallovi žádali náhradu za morální
újmu, kterou odloučením dětí rodina utrpěla a uspěli. Táborský soud teď rozhodoval o stejné rodině, ale v jiném případu
a nechal dvě z pěti dětí v pěstounské péči, i přesto, že podle štrasburského rozsudku měly úřady už dřív hledat jiné
řešení, než děti odebrat.
František MUSIL, právní zástupce rodiny
--------------------
Mně řekla soudkyně: "Ano, já ho znám." Ale to, že ho zná a neaplikuje, mě dost překvapuje.
Kristina VRKOČOVÁ, redaktorka
--------------------
Soudkyně Jaroslava Novotná nebyla k zastižení. Dřív své rozhodnutí vysvětlovala tak, že děti nejsou s biologickými
rodiči v kontaktu.
redaktorka /citace/
--------------------
Jaroslava Novotná, soudkyně Okresního soudu v Táboře: "Nelze ty děti vytrhnout z prostředí, kde jsou blízcí lidé a kde
jsou spokojeni a dát je de facto cizím lidem."
Kristina VRKOČOVÁ, redaktorka
--------------------
Verdikt soudu pro lidská práva je pro Česko závazný a soudce na něj musí brát ohled.
Pavel ŠTURMA, vedoucí katedry mezinárodního práva, PF UK
--------------------
To neznamená, že musí nutně změnit své rozhodnutí nebo rozhodnout přesně podle toho rozsudku, ale
minimálně se musí s tím nějak vypořádat.
Kristina VRKOČOVÁ, redaktorka
--------------------
Manželé Wallovi jsou přesvědčeni, že jim české úřady všech pět dětí odebraly v roce 2000 neprávem. Tři starší se po
pěti letech v dětském domově k rodičům vrátily.
Emílie WALLOVÁ
--------------------
Fungujeme jako normální rodina, která jsme schopni se o ty děti prostě postarat.
Kristina VRKOČOVÁ, redaktorka
--------------------
Dvě nejmladší by ale dál podle soudu měly zůstat v péči pěstounů. Proto se Wallovi znovu odvolali. Když to bude nutné,
obrátí se znovu i na Evropský soud pro lidská práva ve Štrasburku.


